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On haasteensa turvata Hyvinvoin�alueen palvelut hallintomallin puuteellisen resurssoinnin vuoksi. 

Pornaisten osalta on hyvä huomioida, etä kunnan alueella on hyvin puuteelliset julkiset 
liikennejärjestelyt. Sisäinen palvelulinja on edes autanut tänä vuonna autotomien mahdollisuuksia 
hakeutua kunnan sisällä palvelujen äärelle, muta varsinkin iltaisin ja viikonloppuisin autotomien 
pääseminen ympäröiviin kunta- / kaupunkikeskuksiin (Järvenpää, Mäntsälä) on hyvin ongelmallista ja 
haasteellista. Taksin saaminenkaan ei ole helppoa Pornaisissa, sillä arkisin alueen vähäiset taksit ovat 
päivisin pitkäl� kiinni koulukuljetuksissa ja muina aikoina kysynnän vähäisyydestä johtuen taksit 
(ymmärretäväksi) keskityvät alueille, joilla on enemmän kysyntää. Näiden syiden on vuoksi ensiarvoisen 
tärkeää, etä Pornaisissa säilyy perusterveydenhoidon keskeisimmät palvelut ympäri vuoden – myös 
heinäkuussa! Julkisista liikenneolosuhteista johtuen Pornaisten osalta ei voi sanoa, etä Sote-keskuksiin olisi 
mitenkään helppo päästä. Liikenneyhteysongelma kosketanee erityises� vanhuksia, nuoria ja työtömiä.  

Suunnitelmassa on hyvää, etä Pornaisissa suunnitellaan palvelujen järjestämistä Sote-yksikön pohjalta, 
sillä liikenneolosuhteiden vuoksi matka Sote-keskuksiin Mäntsälään ja Järvenpäähän olisi vähintään 
haasteellinen autotomille.  

Keskeinen kysymys onkin Sote-yksikön palvelujen laajuudesta. Soteyksikössä pitäisi olla aina helpos� 
tavoitavissa sairaanhoitaja ja laboratorionäyteenoto sekä aina mieluiten paikan päällä (tai ainakin  
toimivan  �etoliikenneyhteyden päässä sairaanhoitajan tavoitavissa) päivystävä lääkäri.  

Digipalvelujen hyödyntäminen säästää resursseja siellä, missä digipalveluihin voidaan nojautua – ja on täten 
järkevää. Oma kysymyksensä on, olisiko tekoälystä hyötyä digipalvelujen kanavoimisessa paikan päällä ja 
etäyhteyden osalta? On kuitenkin syytä huomioida, etä varsinkin merkitävällä osalla vanhusväestöä ei ole 
digipalveluihin liityvää infraa eikä osaamista. Osalle olisikin hyödyksi ko�in tuotavat peruspalvelut. 

Seurakunnan diakoniatyössä olemme kohdanneet asiakkaita, jotka eivät ole päässeet sote-palvelujen piiriin 
kuin diakoniatyöntekijän avustukselle edes nykyisellään. Tiedostamme, etä jatkossakin voimme jossain 
määrin autaa näitä asiakkaitamme, jos kunnassa säilyy Sotepalvelut, muta asiakkaiden saataminen Sote-
keskuksiin kauemmaksi ei ole mahdollista laajassa mitassa. 
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